

FORENINGEN AF
EUROPEAEISKE ADVOKATER
EUROPÄISCHER ANWALTSVEREIN
ENWSH
EYPWPAIN DIKHGOWN
EUROPEAN LAWYERS' UNION
UNION DE ABOGADOS
EUROPEOS
EUROOPAN ASIANMAJALIITTO



UNION DES AVOCATS
EUROPÉENS
UNIONE DEGLI AVVOCATI
EUROPEI
EUROPESE ADVOCATEN UNIE
UNIÃO DOS ADVOGADOS
EUROPEUS
UNIUNEA AVOCATILOR EUROPENI
EUROPEISKA ADVOKATERS UNION

**MINUTES OF THE MEETING OF THE EXECUTIVE COMMITTEE OF 25 NOVEMBER
2017 AT 12:00 IN MADRID**

MEMBERS PRESENT OR REPRESENTED

Agustín CRUZ NUÑEZ
Carlos BOTELHO MONIZ
Gabriele DONÀ
Jean PATRIMONIO
Elisabeth de BOISSIEU
Pedro de GOUVEIA e MELO
Mihai BACO
Gérard ABITBOL, represented
Francesco ADAVASTRO
Jacques BONNAUD, represented
Claude BONTINCK
Nicola BUCCICHIO
Lorenzo CONTI
Vincenzo DRAGO, represented

Cesar GARCIA de QUEVEDO PUERTA
Attila JASDI
Hans JONKHOUT
Rosanna MARZOCCA
Maurizio MAZZONI, represented
Michael PODUSCHKA
Osvaldo PROSPERI
Enrico Adriano RAFFAELLI, represented
Paolo RE
Christian ROTH, represented
Francesco SAMPERI, represented
Paola TARCHINI, represented
Bruno TELCHINI
Pierluigi VASILE

The members of the Executive Committee of the UAE met on Saturday 25 November 2017 at 12:00 at the Ilustre Colegio de Abogados de Madrid, Calle Serrano 11, 28001 Madrid.

The following items were on the agenda.

- 1) Election of the First Vice-President
- 2) UAE Scholarship: update
- 3) Coordinator's report on the activities of Commissions and delegations
- 4) Treasurer's report
- 5) 2018 Congress – Presentation
- 6) 2019 Congress – Luxemburg Delegation's proposal
- 7) Information on the enrolment of the UAE of the register of specialised associations mostly representative of the Italian *Consiglio Nazionale Forense*, indications and possible resolutions to implement the formative activities and for the specialization of the lawyers in European law
- 8) Miscellaneous

President Agustín CRUZ NUÑEZ chaired the meeting.

He recalled the agenda and declared the meeting open.

1) Election of the First Vice-President

President Agustín CRUZ NUÑEZ indicated that only one candidacy was presented to the Bureau of the Association, that of Gabriele DONÀ, currently Vice-President.

The President gave him the floor to present his candidacy to the Committee.

Gabriele DONÀ indicated that it is with great emotion that he presented his candidacy to the Committee.

He stated he intended to continue the work of the previous Presidents.

He pointed out that an important effort should be made in view of the composition of the Association and regretted that other Member States were underrepresented.

It is his intention, in particular, to attempt developing the Association in the North and East of Europe, in order for this Association to be more European. He will direct his efforts to this end.

He went on to say that a President cannot work alone. He will obviously be counting on the new Bureau of the Association to be formed next year, certainly also on the Executive Committee, but especially on each member of the Association.

He insisted that for him the development of the Association should be pursued by each member.

He hoped to work closely with all those who have already shown their support for his candidacy or support his election, but also with those who might have favored another choice.

He therefore presented his candidacy to the Committee, which accepted it unanimously.

He thanked the Committee for the mark of confidence shown to him.

2) UAE Scholarship: update and

5) 2018 Congress

Lorenzo CONTI indicated that he did not have much to add compared to what was discussed during the General Assembly and confirmed that, all documents having been finalized, the Scholarship program is ready to start when necessary.

At the same time as item 2 on the Scholarship, item 5 of the agenda was also recalled, Hans JONKHOUT indicating that the 2018 Congress will lend itself perfectly to the implementation of the Scholarship.

He presented The Hague as the capital of international law, recalled that the International Criminal Court has its seat in the city and proposed to try to organize the Congress at the Peace Palace, the seat of the International Court of Justice.

For this purpose, he stated that he would need the active work of the members of the Bureau to formally request the organization that manages the premises the authorization to make use of them for hosting the Congress.

He then said he had thought about the theme of the next Congress, which could be on the topic of personal data in general (trade, policy, problems and technical data, protection and confidentiality), especially in light of the new European regulation that will enter into force in the coming months.

He indicated that this subject will be topical for all our law firms and that it is interesting to have an approach to the theme which at the time is philosophical, but also extremely practical and technical.

Finally, and with regard to finance, he was confident that we may use the location free of charge and that the costs of the Congress should allow the participation of the largest number at a very attractive cost.

For these purposes, he added that the sole working language will likely be English, unless trainee interpreters are found that are inexpensive.

The two items discussed (agenda item 2 and item 5) were submitted to the vote together.

The Executive Committee unanimously approved the place and the subject of the Congress, as well as the implementation of the Scholarship, under the principles mentioned above.

The Committee indicated that the date of the Congress should be established as soon as possible, given that usually the Congress takes place during the second half of June.

Hans JONKHOUT confirmed that he would work directly with the Bureau on the subject.

A discussion then ensued on whether “trainee lawyers” who participate in the Scholarship will, even if they are not fully licensed lawyers, join the UAE after having participated in the Scholarship.

Michael PODUSCHKA indicated that the rules on access to the Bar in Austria require a five-year internship during which lawyers are registered as “trainees” with the Bar while having all the attributions and competences of fully licensed lawyers.

The Committee discussed this matter, and especially Francesco ADAVASTRO, since the Italian rules are different.

It is therefore appropriate to interpret the By-laws, which specify in particular in their French version that only lawyers (“*Avocats*”) registered with a Bar may join the UAE.

The Italian Delegation stated that it is important that only fully licensed lawyers are able to join since Italian rules on access to the Bar are different.

Elisabeth de BOISSIEU said that it is her impression that in France the rules are relatively similar to Austria, since until recently there has been a two-year mandatory traineeship period, and that the so-called “trainee lawyers” have in fact exactly the same rights as the fully-licensed lawyers, apart from the right to practice individually. Claude BONTINCK confirmed that it is the same in Belgium.

She indicated that it seemed to her that the reference to “lawyer” in the By-laws would therefore cover any person registered with a Bar, be it a trainee lawyer, a fully-licensed lawyer, an honorary lawyer, or other.

The majority of the members of the Executive Committee were inclined to this broader interpretation which allows the greatest number of members to join the Association.

However, it was agreed that this issue, not being on the agenda, will be the subject of a specific item on the agenda of a future meeting of the Committee.

In the meantime, the Bureau, in the absence of a precise comparative law analysis, will assess the matter and submit its proposals at a future meeting of the Committee.

3) Coordinator's report on the activities of Commissions and Delegations

President Agustín CRUZ NUÑEZ indicated that Paola TARCHINI has apologized for not being able to be present at the Executive Committee.

He stated, however, that she had sent her report which will be annexed to the minutes of the meeting.

He thanked on behalf of the Committee Paola TARCHINI for the work she carries out daily to support the different Delegations and Commissions of the Association.

The discussion then ensued on a number of Delegations.

At the outset, Paolo RE, President of the Cinema Law Commission, reiterated his important commitment to the UAE's project of joining the CNF (see below item 7) and therefore proposed to relinquish the Presidency of this Commission.

He suggested that the Executive Committee designate Elisabetta MACRINA as President of the Cinema Law Commission in his place, recalling the close links she has with this area.

The Executive Committee approved this suggestion unanimously, provided Elisabetta MACRINA accepts this charge.

It was decided that the proposal will be made to her and that, if accepted, it is deemed already approved.

Carlos BOTELHO MONIZ then took the floor concerning the Portuguese Delegation.

He reminded the Executive Committee of the conference organized by the Portuguese Delegation in Lisbon this year.

He underlined the important commitment of Pedro de GOUVEIA e MELO in the organization of this conference, and more generally to the Association.

He said that he wished to leave the Presidency of the Portuguese Delegation to ensure its rejuvenation and renovation and suggested that Pedro, whose qualities are well known to all, takes responsibility for it in his place.

The Executive Committee accepted the proposal unanimously and thanked Pedro for accepting this charge.

4) Treasurer's report

Jean PATRIMONIO said he had little to add to the report he had presented that morning to the General Assembly.

He limited himself to report that there were, to date, only 131 members with dues in order, which is the lowest number recorded for many years.

He stated that the situation of the French Delegation was particularly worrying and that vigorous measures should be taken to reverse this trend.

The Committee approved and took due note.

5) **See above item 2**

6) **2019 Congress**

President Agustín CRUZ NUÑEZ informed the Executive Committee that Joë LEMMER has written that, given the announced absence of Jean Claude JUNCKER, he considers that it is not appropriate to organize the 2019 Congress in Luxembourg.

The Committee took due note.

It was therefore decided to consider at the next meeting of the Executive Committee the various possible venues for the 2019 Congress, as well as for the 2018 General Assembly.

7) **Information on the enrolment of the UAE of the register of specialised associations mostly representative of the Italian *Consiglio Nazionale Forense*, indications and possible resolutions to implement the formative activities and for the specialization of the lawyers in European law**

The President said that a meaningful discussion on this subject had already taken place in Marseilles and can be found in the minutes of the meeting of the Executive Committee held in Marseilles in October.

Francesco ADAVASTRO stated, however, that the Association needs a personal representative based locally to be able to take any necessary steps and sign any paper on behalf of the UAE in this regard.

In the absence of the President of the Association, it is therefore appropriate that delegated signing powers be granted to a local representative, which would be more effective.

The Committee unanimously accepted that Francesco ADAVASTRO is granted the power to represent the Union of European Lawyers before the CNF.

8) Miscellaneous

Marketing materials and institutional image of the UAE

The President recalled that, following the last meeting of the Executive Committee in Marseilles (see point 2 of the minutes), he had initiated contacts with marketing professionals in order to obtain proposals and quotes for specialized consultancy services.

However, he feared that the maximum expenditure of 1,500 euros approved in Marseille may be insufficient for the necessary services to be provided by qualified professionals. He proposed that the Bureau analyzes the matter and submits to the Executive Committee a proposal by electronic means, for a decision to be taken also by electronic means (via e-mail) in the coming weeks.

The Committee accepted the proposal of the President unanimously.

Proof of Bar registration

It was also recalled, in connection with item 7, the need for the Association to be able to verify compliance with the rules of membership, namely the registration of UAE members with their respective Bar.

Pedro de GOUVEIA e MELO therefore proposed to modify the membership procedures and to require new members to attach proof of their registration with the Bar. In parallel, during the renewal of the dues for 2018, the Bureau (through the webmaster) will ask current members to upload on the website a copy of a document proving their registration to the Bar.

The Committee accepted it unanimously.

Marseille Conference 2018

The Marseille Conference was mentioned, especially with regard to the financial efforts that Gérard ABITBOL will carry out to render the cost of the event more affordable, especially for young lawyers.

For lack of time, the Marseille conference will be mentioned again and clarifications made during the next EC of the next Executive Committee.

No one else requesting the floor, the meeting adjourned at 13:45.

Elisabeth de BOISSIEU
Secretary-General

Agustín CRUZ NÚÑEZ
President

FORENINGEN AF
EUROPEAEISKE ADVOKATER
EUROPÄISCHER ANWALTSVEREIN
ENWSH
EYPWPAIWN DIKHGOPWN
EUROPEAN LAWYERS' UNION
UNION DE ABOGADOS
EUROPEOS
EUROOPAN ASIANMAJALIITTO



UNION DES AVOCATS
EUROPÉENS
UNIONE DEGLI AVVOCATI
EUROPEI
EUROPESE ADVOCATEN UNIE
UNIÃO DOS ADVOGADOS
EUROPEUS
UNIUNEA AVOCATILOR EUROPENI
EUROPEISKA ADVOKATERS UNION

**PROCES-VERBAL DE LA REUNION DU COMITE EXECUTIF
DU 25 NOVEMBRE 2017 À 12h00 À MADRID**

MEMBRES PRESENTS OU REPRESENTES

Agustín CRUZ NUÑEZ
Carlos BOTELHO MONIZ
Gabriele DONÀ
Jean PATRIMONIO
Elisabeth de BOISSIEU
Pedro de GOUVEIA e MELO
Mihai BACO
Gérard ABITBOL, représenté
Francesco ADAVASTRO
Jacques BONNAUD, représenté
Claude BONTINCK
Nicola BUCCICHIO
Lorenzo CONTI
Vincenzo DRAGO, représenté

Cesar GARCIA de QUEVEDO PUERTA
Attila JASDI
Hans JONKHOUT
Rosanna MARZOCCA
Maurizio MAZZONI, représenté
Michael PODUSCHKA
Osvaldo PROSPERI
Enrico Adriano RAFFAELLI, représenté
Paolo RE
Christian ROTH, représenté
Francesco SAMPERI, représenté
Paola TARCHINI, représentée
Bruno TELCHINI
Pierluigi VASILE

Les membres du Comité exécutif de l'UAE se sont réunis, le samedi 25 novembre 2017 à 12h00, à l'Ilustre Colegio de Abogados de Madrid, Calle Serrano 11, 28001 Madrid.

Les points suivants étaient à l'ordre du jour :

- 1) Election du Premier Vice-Président
- 2) Point sur la bourse de l'UAE
- 3) Rapport de la Coordinatrice des Commissions et Délégations
- 4) Point du Trésorier
- 5) Congrès 2018 – Rapport sur l'organisation
- 6) Congrès 2019 – Proposition de la Délégation luxembourgeoise
- 7) Informations sur l'inscription de l'UAE au registre des associations spécialisées représentatives du *Consiglio Nazionale Forense* italien, indications et résolutions pour la mise en œuvre des activités de formation et de spécialisation des avocats en droit européen
- 8) Divers

Le Président Agustín CRUZ NUÑEZ préside la séance.

Il rappelle l'ordre du jour.

1) Election du Premier Vice-Président

Le Président Agustín CRUZ NUÑEZ indique qu'une seule candidature est parvenue au Bureau de l'Association, celle de Gabriele DONÀ, actuel Vice-Président.

Il lui laisse la parole afin qu'il présente sa candidature au Comité.

Gabriele DONÀ indique que c'est avec une vive émotion qu'il présente sa candidature au Comité.

Il précise qu'il compte continuer le travail des Présidents précédents.

Il indique qu'un effort important sera à faire au vu de la composition de l'Association et regrette que les autres Etats soient peu représentés.

Il précise qu'il compte essayer particulièrement de développer l'Association au nord et à l'est de l'Europe et que nous avons besoin que cette Association soit plus européenne. Il dirigera ses efforts en ce sens.

Il indique ensuite qu'un Président ne peut pas faire le travail seul. Il comptera évidemment sur le nouveau Bureau de l'Association qui sera formé l'année prochaine, également bien sûr sur le Comité exécutif, mais surtout sur chaque membre de l'Association.

Il insiste sur le fait que pour lui le développement de l'Association est l'affaire de chacun.

Il espère travailler en bonne intelligence avec tous ceux qui ont d'ores et déjà manifesté leur soutien à sa candidature ou qui la manifesteront en l'élisant, mais également sur ceux qui auraient peut-être favorisé un autre choix.

Il présente ainsi sa candidature au Comité qui l'accepte à l'unanimité.

Il remercie le Comité pour la marque de confiance qu'il lui témoigne.

2) Point sur la bourse UAE et

5) Congrès 2018

Lorenzo CONTI indique qu'il n'a pas grand-chose à ajouter par rapport à ce qui a été développé lors de l'Assemblée générale et confirme que, l'ensemble des documents ayant été finalisés, le programme est prêt à démarrer dès qu'on voudra le commencer.

En même temps que ce point sur la bourse, est évoqué le point 5 de l'ordre du jour, Hans JONKHOUT indiquant que le Congrès 2018 se prêtera parfaitement à la mise en place de la bourse.

Il présente La Haye comme la capitale du droit international, rappelle que la Cour pénale internationale y a son siège et propose d'essayer d'organiser le Congrès au Palais de la Paix, siège de la Cour internationale de justice.

Pour cela, il précise qu'il aura besoin du travail actif des membres du Bureau pour demander officiellement à l'organisation qui gère les locaux l'autorisation pour les utiliser.

Il indique ensuite avoir réfléchi au sujet du prochain Congrès, qui pourrait se faire sur le thème des données personnelles en général (commerce, politique, problèmes et données techniques, conservation et confidentialité), notamment à la lumière de la nouvelle réglementation européenne qui va être mise en place dans les prochains mois.

Il indique que ce sujet sera d'actualité pour l'ensemble de nos cabinets d'avocats et qu'il n'est pas inintéressant d'avoir une approche à la fois philosophique, mais également extrêmement pratique et technique de la question.

Enfin, et sur le budget, il précise qu'il pourra certainement obtenir la mise à disposition gratuite de salles et que le coût du Congrès devrait permettre la participation du plus grand nombre avec un coût très attractif.

A ces fins, il ajoute que la langue des travaux très probablement ne sera que l'anglais, à moins qu'on ne trouve des interprètes stagiaires qu'en tant que tels soient peu coûteux.

Les deux points évoqués (point 2 et point 5) de l'ordre du jour sont mis au vote ensemble.

Le Comité exécutif valide à l'unanimité le lieu, le sujet, et la mise en place de la bourse d'étude sur les bases ainsi évoquées.

Le Comité indique qu'il conviendra de fixer très rapidement la date du Congrès étant précisé que les dates habituelles se situent dans le courant de la deuxième quinzaine du mois de juin.

Hans JONKHOUT confirme qu'il travaillera directement en lien avec le Bureau sur le sujet.

Un point de discussion s'engage sur le fait de savoir si les « avocats stagiaires » qui participent à la bourse pourront, même en n'étant pas avocat de plein exercice, adhérer à l'UAE après avoir participé à la bourse.

Michael PODUSCHKA indique en effet que les règles d'entrée dans la profession en Autriche exigent un stage de 5 ans durant lesquels les avocats sont inscrits comme « stagiaires » sur les listes tout en ayant toutes les attributions et compétences des avocats de plein exercice.

La discussion s'engage, notamment avec Francesco ADAVASTRO, puisque les règles italiennes sont différentes.

Il convient donc de procéder à une interprétation des statuts qui précisent, notamment dans leur version française, que seuls les avocats inscrits au Barreau peuvent adhérer.

La Délégation italienne indique qu'elle tient à ce que seuls les avocats puissent en effet adhérer, les règles étant différentes.

Elisabeth de BOISSIEU indique que la France connaissait des règles relativement similaires à l'Autriche puisque jusqu'à il y a peu une période de stage de deux ans était obligatoire, les avocats dit "stagiaires" ayant en réalité exactement les mêmes droits que les avocats de plein exercice mis à part le droit de s'installer individuellement. Claude BONTINCK confirme que c'est la même chose en Belgique.

Elle indique qu'il lui semble que la référence à « avocat » dans les statuts couvrirait donc toute personne inscrite auprès d'un ordre, qu'il soit un avocat stagiaire, avocat de plein exercice, avocat honoraire, ou autre.

La majorité des membres du Comité exécutif penchent pour cette interprétation large qui permet l'adhésion du plus grand nombre à l'Association.

Il est toutefois convenu que cette problématique, n'étant pas à l'ordre du jour, fera l'objet d'un point spécifique dans l'ordre du jour d'une prochaine réunion du Comité.

Entre-temps, le Bureau, en l'absence d'étude de droit comparé précise en la matière, évaluera la question et soumettra ses propositions lors d'une prochaine réunion du Comité.

3) Rapport de la Coordinatrice des Commissions et Délégations

Le Président Agustín CRUZ NUÑEZ indique que Paola TARCHINI a présenté ses excuses de ne pouvoir être présente ce jour au Comité exécutif.

Il indique cependant qu'elle a envoyé son rapport qui sera annexé au procès-verbal de la réunion.

Il remercie au nom du Comité Paola TARCHINI pour le travail qu'elle fournit au quotidien pour animer les différentes Délégations et Commissions de l'Association.

La discussion s'engage sur un certain nombre de Délégations.

Tout d'abord, Paolo RE, Président de la Commission droit du cinéma, rappelle son engagement important dans le projet d'adhésion de l'UAE au CNF (cf. *infra* point 7) et propose donc d'abandonner la Présidence de cette Commission.

Il suggère au Comité exécutif de désigner Elisabetta MACRINA comme Présidente de la Commission droit du cinéma en ses lieu et place en rappelant les liens étroits qu'elle entretient avec ce milieu.

Le Comité exécutif approuve cette suggestion à l'unanimité sous réserve qu'Elisabetta MACRINA accepte cette Présidence.

Il est décidé que la proposition lui sera faite. En cas d'acceptation, il est d'ores et déjà noté que la proposition est entérinée.

Concernant la Délégation portugaise, Carlos BOTELHO MONIZ prend la parole.

Il rappelle au Comité exécutif le colloque organisé par la Délégation portugaise à Lisbonne cette année.

Il souligne l'important investissement de Pedro de GOUVEIA e MELO dans l'organisation de ce colloque, et plus généralement dans l'Association.

Il précise qu'il souhaite quant à lui quitter la Présidence de la Délégation portugaise en vue d'en assurer le rajeunissement et la rénovation et suggère que Pedro, dont les qualités sont bien connues de tous, en prenne la responsabilité en ses lieu et place.

Le Comité exécutif accepte la proposition à l'unanimité et remercie Pedro d'accepter cette charge.

4) Point du Trésorier

Jean PATRIMONIO indique qu'il n'a pas grand-chose à ajouter par rapport au rapport qu'il a présenté le matin même à l'Assemblée générale.

Il précise seulement qu'il n'y a, à ce jour, que 131 cotisants, ce qui est le nombre le plus bas enregistré depuis de nombreuses années.

Il précise que la situation de la Délégation française est particulièrement inquiétante et qu'il convient de prendre des mesures drastiques pour renverser cette tendance.

Le Comité approuve et lui en donne acte.

5) Cf. supra point 2

6) Congrès 2019

Le Président Agustín CRUZ NUÑEZ indique au Comité exécutif que Joë LEMMER a écrit que, compte tenu de l'absence annoncée de Jean Claude JUNCKER, il estime qu'il n'est pas opportun d'organiser le Congrès 2019 à Luxembourg.

Le Comité lui en donne acte.

Il est donc décidé d'envisager lors de la prochaine réunion du Comité exécutif les différents lieux possibles pour le Congrès 2019. Il en est de même pour l'Assemblée générale 2018.

7) Informations sur l'inscription de l'UAE au registre des associations spécialisées représentatives du *Consiglio Nazionale Forense* italien, indications et résolutions pour la mise en œuvre des activités de formation et de spécialisation des avocats en droit européen

Le Président indique qu'un point important sur ce sujet a d'ores et déjà été effectué à Marseille et se trouve au procès-verbal de la réunion du Comité exécutif qui s'est tenue à Marseille en octobre.

Francesco ADAVASTRO précise, cependant, que l'Association a besoin d'un représentant physique sur place pour pouvoir effectuer les démarches et signer tout papier au nom de l'UAE.

A défaut de la présence du Président de l'Association, il convient donc qu'une délégation de signature soit accordée à un représentant local, ce qui serait plus efficace.

Le Comité à l'unanimité accepte que Francesco ADAVASTRO reçoive pouvoir de représenter l'Union des Avocats Européens auprès du CNF.

8) Divers

Matériaux de marketing et image institutionnelle de l'UAE

Le Président rappelle que, suite à la dernière réunion du Comité exécutif à Marseille (cf. point 2 du procès-verbal), il a entamé des contacts avec des professionnels de marketing afin d'obtenir des propositions de services d'aide spécialisé et des devis correspondants.

Cependant il estime que la dépense maximale de 1.500 euros approuvée à Marseille peut s'avérer insuffisante pour que les services nécessaires soient fournis par des professionnels qualifiés. Il propose que le Bureau analyse la question et soumette au Comité exécutif une proposition par voie électronique, pour décision aussi par voie électronique (réponse par e-mail) dans les prochaines semaines.

Le Comité accepte la proposition du Président à l'unanimité.

Justificatif d'inscription des membres au Barreau

Il est aussi précisé, en lien avec le point 7, qu'il est nécessaire que l'Association puisse justifier du respect des règles d'adhésion, à savoir de la qualité d'avocat de ses membres.

Pedro de GOUVEIA e MELO propose donc de modifier les procédures d'adhésion et d'obliger les nouveaux membres à joindre le justificatif de leur inscription au Barreau. En parallèle, lors de la rénovation des cotisations pour 2018, le Bureau (à travers le webmaster) demandera aux membres actuels de charger sur le site Internet une copie d'un document justificatif de leur inscription au Barreau.

Le Comité l'accepte à l'unanimité.

Conférence de Marseille 2018

Cet événement est évoqué, notamment pour ce qui concerne les efforts financiers que Gérard ABITBOL mettra en place pour rendre le coût de la manifestation plus abordable, surtout pour les jeunes avocats.

Faute de temps, la conférence de Marseille sera à nouveau évoquée et des précisions apportées lors du prochain comité exécutif.

Plus personne ne demandant la parole, la séance est levée à 13h45.

Le Secrétaire de séance
Elisabeth de BOISSIEU



Le Président
Agustín CRUZ NÚÑEZ

